
P r o t o k ó ł  nr XLIV/09 

z obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  26 listopada 2009r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200. 

 
1. Otwarcie obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan Piotr 

Brzostowicz mówiąc: „Otwieram obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Zastępców Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Witolda Krzelowskiego 

i Pana Henryka Urbanowskiego, radnych, kierowników i pracowników urzędu miasta, 

mieszkańców Kłodzka, przedstawicieli środków masowego przekazu oraz wszystkich przybyłych na 

obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poprosił zgromadzonych o powstanie i uczczenie minutą 

ciszy zmarłego,  pierwszego Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Wojciech Matuszewskiego. 

 
Następnie głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Henryk Urbanowski, który  

w imieniu Burmistrza Pana Bogusława Szpytmy, własnym i wszystkich radnych złoŜył 

podziękowania firmom, które przyczyniły się do poprawy wizerunku miasta Kłodzka poprzez 

wzorową realizację inwestycji budowy ronda na skrzyŜowaniu ulic Objazdowej z Dusznicką oraz 

inwestycji na ulicy Św. Wojciecha.  

Podziękowania otrzymali:  

Pan Marek Reguła właściciel firmy PRB MARKBUD z siedzibą w Paczkowie za sprawną realizację 

inwestycji pn. przebudowa ulicy Św. Wojciecha w Kłodzku i dobre wykonanie robót. 

Pan Rafał Kubak - kierownik robót, za sprawną realizację inwestycji pn. przebudowa ulicy Św. 

Wojciecha w Kłodzku i dobre wykonanie robót 

Radna Pani Danuta Kołt oraz radny Pan Józef Trocki za zaangaŜowanie w realizację inwestycji 

pn. przebudowa ulicy Św. Wojciecha w Kłodzku. 

Radna Pani Danuta Kołt dziękując za wyróŜnienie poinformowała, Ŝe rzeczywiście lobbowała za 

realizacją inwestycji na ul. Św. Wojciecha nie mniej jednak nie miałaby ona miejsca, gdyby nie 

Burmistrzowie oraz wszyscy radni, którzy wyrazili zgodę na realizację tej inwestycji – to im 

wszystkim naleŜą się serdeczne podziękowania. 

Dalsze podziękowania otrzymali: 

Pan Krzysztof Iwan kierownik budowy firmy HEILID WOERNER spółka budowlana z o. o.  

z siedzibą we Wrocławiu za sprawną realizację inwestycji pod nazwą przebudowa skrzyŜowania na 

skrzyŜowaniu ruchu okręŜnym z odcinkami dojazdowymi ul. Dusznickiej i Objazdowej w Kłodzku 

Pan Marcin Kwiatkowski oraz Pan Zbigniew Kowik inspektor nadzoru za dopilnowanie budów. 

Podziękowania otrzymali równieŜ pracownicy urzędu, którzy bezpośrednio prowadzili nadzór  

z ramienia wydziału infrastruktury i na co dzień rozstrzygali wszelkie problemy znajdując właściwe 

rozwiązanie są to: Pani Weronika Barańska, Pan Stanisław Wojnar, Pan Paweł Chmiel, Pan 

Waldemar Majchrzak. 

 

Przerwa w obradach od godz. 1220 do godz. 1225. 
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2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

Pan Przewodniczący stwierdził, iŜ obecnych jest na sali 20 radnych, co stanowi wymagane 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecny podczas całej sesji radny Pan Leszek Michalski. 

 

3. Wybór sekretarzy obrad sesji. 

 Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz na sekretarza sesji zaproponował kandydaturę 

radnej Jolanty Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 19 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XLIV sesji Rady 

Miejskiej w Kłodzku.  

 

Do porządku obrad Pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

uchylenia Uchwały nr XLI/410/2009 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 27 sierpnia 2009r. 

upowaŜniającej Burmistrza Miasta Kłodzka do przyjmowania zmian w Lokalnym Programie 

Rewitalizacji Starówki, Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną w Kłodzku i wprowadzenia 

zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji Starówki Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz  

z otuliną w Kłodzku, druk nr 456a – projekt ten łączy w sobie dokumenty ujęte w programie sesji 

jako druki nr 456 i 457 byłby to punkt nr 12. 

W punkcie 21 Pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Zakładu Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej 

Kłodzko Spółka z o. o., druk nr 467,w punkcie 22 - projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 468 i w punkcie 23 - projekt uchwały sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 469. 

Rada proponowane zmiany przyjęła 19 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku obrad XLIV sesji wraz  

z naniesionymi poprawkami. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

(Nie głosował radny Pan L. Michalski). 

Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XLIV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie waŜności obrad sesji. 

3. Wybór sekretarzy obrad sesji.  

4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XLIII sesji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowej – lokalu uŜytkowego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym najemcą, 

druk nr 450. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

z dotychczasowym najemcą, druk nr 451. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

z dotychczasowym najemcą, druk nr 452. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

lokalowej – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi 

najemcami, druk nr 453. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umów dzierŜawy nieruchomości przez 

Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi dzierŜawcami, druk nr 454. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy nieruchomości 

przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk nr 455. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XLI/410/2009 Rady Miejskiej w Kłodzku  

z dnia 27 sierpnia 2009r. upowaŜniającej Burmistrza Miasta Kłodzka do przyjmowania zmian  

w Lokalnym Programie Rewitalizacji Starówki, Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną i 

wprowadzenia zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji Starówki, Wyspy Piasek i Fortu 

Owcza Góra wraz z otuliną w Kłodzku, druk nr 456a. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

druk nr 458. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, druk nr 

459. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej, druk nr 460. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, druk nr 461. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2009 rok, 

druk nr 462. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Kłodzka, druk nr 463. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie na okres 10 lat w drodze 

bezprzetargowej części nieruchomości ozn. w ewidencji gruntów nr 6, AM-12, obręb Zagórze  

o pow. 1119m2, druk nr 464. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 466. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zakładu Administracji 

Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko Spółka z o.o., druk nr 467. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, druk 

nr 468. 

23. Podjecie uchwały sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Kłodzka, druk 

nr 469. 

24. Interpelacje i zapytania radnych.  

25. Wnioski i oświadczenia radnych.  

26. Sprawy róŜne. 

27. Zakończenie sesji. 

 

4. Zatwierdzenie protokołu z obrad XLIII sesji. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono przyjmując go jednogłośnie - 25 głosami „za”. 

 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

Pytań do sprawozdania nie stwierdzono. 



 4

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowej – lokalu uŜytkowego – przez Burmistrza Miasta Kłodzka  

z dotychczasowym najemcą, druk nr 450 (zał. nr 2). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ wspólnie z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego wydano opinię pozytywną do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 450.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan P. Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 450. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/441/2009 (zał. nr 3). 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka z dotychczasowym najemcą, druk nr 451 (zał. nr 4). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ wspólnie z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego wydano opinię pozytywną do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 451.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan P. Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 451. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/442/2009 (zał. nr 5). 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowej – pomieszczenia gospodarczego – przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka z dotychczasowym najemcą, druk nr 452 (zał. nr 6). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ wspólnie z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego wydano opinię pozytywną do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 452.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan P. Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 452. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/44232009 (zał. nr 7). 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy najmu 

nieruchomości lokalowej – pomieszczeń gospodarczych – przez Burmistrza Miasta 

Kłodzka z dotychczasowymi najemcami, druk nr 453 (zał. nr 8). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ wspólnie z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego wydano opinię pozytywną do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 453.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan P. Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 453. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/444/2009 (zał. nr 9). 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umów dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowymi dzierŜawcami, 

druk nr 454 (zał. nr 10). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ wspólnie z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego wydano opinię pozytywną do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 454.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan P. Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 454. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/444/2009 (zał. nr 11). 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy dzierŜawy 

nieruchomości przez Burmistrza Miasta Kłodzka z dotychczasowym dzierŜawcą, druk 

nr 455 (zał. nr 12). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował, iŜ wspólnie z Komisją Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego wydano opinię pozytywną do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 455.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan P. Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 455. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/445/2009 (zał. nr 13). 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XLI/410/2009 Rady Miejskiej  

w Kłodzku z dnia 27 sierpnia 2009r. upowaŜniającej Burmistrza Miasta Kłodzka do 

przyjmowania zmian w Lokalnym Programie Rewitalizacji Starówki, Wyspy Piasek  

i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną i wprowadzenia zmian w Lokalnym Programie 

Rewitalizacji Starówki, Wyspy Piasek i Fortu Owcza Góra wraz z otuliną w Kłodzku, 

druk nr 456a (zał. nr 14). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwały 

znajdującego się na druku nr 456a.  

Radny Pan Zdzisław Duda zapytał o to, czy proponowana uchwała jest „czyszcząca” czy teŜ 

wymienione inwestycje zostają wykreślone i nie będzie ich realizacji. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ uchwała jest „czyszcząca”. 

Ponadto Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe zakończony został pierwszy etap wprowadzania zmian do 

Lokalnego Programu Rewitalizacji. Dzięki uchwale, którą Państwo radni przyjęli Burmistrz 

wprowadził ostatnie zmiany zakresu projektów w rewitalizacji. Dzięki temu mogliśmy opracować  

i złoŜyć wnioski o dofinansowanie projektów zgodnie z wymogami formalnymi wskazanymi przez 

Zarząd Województwa.  Przyjęcie Uchwały na druku 456a pozwoli nam pozyskać kolejne wsparcie  

z funduszy unijnych.  Podobne dofinansowanie gmina Kłodzko otrzymała na projekt dotyczący 

utworzenia Centrum muzealno-konferencyjnego na Twierdzy Kłodzkiej z ogólnej wartości projektu 

wynoszącej 6 mln zł pozyskaliśmy 4,2 mln dofinansowania. 

Uchwała, na mocy której Burmistrz uzyskał upowaŜnienie do wprowadzania zmian w programie 

rewitalizacji została zaproponowana przez Urząd Marszałkowski w celu usprawnienia procedury 

aplikacji. Zgodnie z rozstrzygnięciem Wojewody naleŜy tą uchwałę uchylić i wprowadzić zmiany  

w programie rewitalizacji wprowadzone zarządzeniem Burmistrza. W ten sposób złoŜone wnioski 

nie zostaną odrzucone i mamy szansę pozyskać dofinansowanie  na realizację gminnych projektów 

w wysokości 70 %. 

Radna Pani Celina Włodarczyk przypomniała, Ŝe miesiąc temu kiedy dano upowaŜnienie 

burmistrzowi miasta, (bez głosu pani radnej) do samodzielnego podejmowania zmian w LPR - 

zwróciła wówczas uwagę, Ŝe Pan Burmistrz będzie zmieniał zadania tak jak będzie pasowało  

w danej sytuacji. Pani radna zwracała uwagę, Ŝe takie pełnomocnictwo nie moŜe być udzielone, 

kaŜdorazowo odnośnie wydatków związanych z prowadzeniem jakiejkolwiek najmniejszej 

inwestycji, Rada Miejska musi na takie działanie wyrazić zgodę. Dowodem tego jest zapis  

w uzasadnieniu, Ŝe: PowyŜsze zmiany w LPR zostały wprowadzone w dniu 27 sierpnia 2009 r. na 

mocy Zarządzenia nr 100/2009 Burmistrza Miasta Kłodzka z dnia 27 sierpnia 2009 r. zgodnie ze 

stanowiskiem Wojewody Dolnośląskiego brak jest postaw prawnych do przyznania Burmistrzowi 

Miasta Kłodzka upowaŜnienia do przyjmowania zmian w LPR bez konieczności zatwierdzania 

wprowadzonych zmian na drodze uchwały przez Radę Miejską w Kłodzku. - jest to fakt, o którym 

Pani C. Włodarczyk mówiła wszystkim radnym podczas sesji. W następstwie zmian, które Rada za 

chwilę wprowadzi w LPR wypadną następujące zadania: budowa parkingu na Wyspie Piasek, gdzie 

powstanie strefa rekreacji zielonej.  Następne zadanie to zmiana projektu poprawa atrakcyjności 

turystycznej Kanału Młynówki oraz otaczającego go terenu – wycofanie z realizacji zadania 
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modernizacja Arkad nad Kanałem Młynówki, wycofanie z realizacji zadania renowacja muru 

oporowego, wycofanie z realizacji zadania budowa kładki nad kanałem; jeŜeli ktoś uwaŜnie 

zapoznał się z materiałami na dzisiejszą sesję to w uzasadnieniu wszystko jest bardzo szczegółowo 

opisane. Program z którego sięgamy po środki unijne ściśle określa jakie spełnione muszą być 

wymogi i nasze mrzonki na temat parkingu zostały tymi wymogami utrącone. Robimy w tej chwili 

coś na co moŜna dostać środki co akurat nie jest tam artykułem i inwestycją pierwszej potrzeby. 

Zamiast zrobić ze środków własnych rzeczywisty, prawdziwy parking, którego wszyscy chcieliśmy, 

aby zrobić porządek w rynku i na ulicach dojazdowych do rynku. W tej chwili uchwałą zmienimy 

zadania w LPR i zamkniemy sobie drogę do rzeczywistych parkingów. Przed laty równieŜ urodził się 

pomysł parkingowca w rejonie ulicy Łukasińskiego przy byłym szpitalu miejskim – nie słyszymy nic 

na ten temat. W tej chwili podejmiemy się zadania i jak to słusznie powiedział Burmistrz 

Urbanowski, dostaniemy dotację unijną i w to bardzo wysokiej kwocie. Po raz kolejny Pani radna 

powtarza, Ŝe kaŜda dotacja unijna jest to wydatek gminy w postaci kredytu i komercyjnych odsetek 

dla banku, który nam tego kredytu udzieli, mało tego kończąc inwestycję musimy do ostatniej 

złotówki zapłacić z naszych środków, po rozliczeniu budowy nastąpi zwrot środków jakie będą 

refundowane z funduszy unijnych. Pani radna prosi radnych o wielką rozwagę poniewaŜ tych zadań, 

gdzie mamy środki unijne jest bardzo duŜo do realizacji, bardzo duŜo zadań zapisanych jest  

w budŜecie na rok 2010 o czym będzie dyskusja za miesiąc. Pani radna podkreśliła, Ŝe nie ma ani 

jednego kawałka parkingu zapisanego do realizacji w budŜecie roku 2010. 

Radny Pan Adam Kwas kilkakrotnie wypowiadał się juŜ na temat tego procesu, który i tak jest 

jakby początkiem rewitalizacji bo ma on polegać na przywróceniu dawnych funkcji, bądź stworzeniu 

nowych funkcji miastotwórczych na terenach zdegradowanych i tak naleŜało to rozumieć. W ocenie 

Pana radnego projekt zawiera jak najwięcej czy wręcz same kosmetyczne działania, które polegają 

na malowaniu elewacji i na innych bardzo szczytnych i potrzebnych ale drugorzędnych działaniach 

stąd mimo,  Ŝe bardzo krytycznie ocenia ten projekt naleŜy przyjąć juŜ raz przyjętą politykę bo to 

są dodatkowe środki dla miasta, natomiast czy z tego procesu uzyskamy jeszcze jakieś środki i czy 

teŜ będziemy go kontynuować zaleŜy od nas radnych i tego co zaplanujemy. Wydaje się, Ŝe dziś 

radni nie mają za bardzo wyjścia i mimo krytycznego stosunku powinniśmy to przyjąć poniewaŜ 

zatrzyma nam się moŜliwość pozyskania środków bo terminy są juŜ bardzo napięte. Apel o to, aby 

powaŜnie podejść do tego zagadnienia bo rewitalizacji wymagają przede wszystkim sieci 

wodociągowe kanalizacja ogólnospławna i burzowa, co zresztą pokazały ostatnie wydarzenia letnie: 

powódź, powtarzające się zalewania i podmakanie budynków. Na ten temat będzie okazja 

porozmawiać bo to nie jest koniec tylko bardzo symboliczny początek tego procesu – stwierdza 

radny Kwas.  

Radny Pan Zdzisław Duda przypomniał, iŜ były uzgodnienia z kupcami, a Pan Burmistrz wprost 

powiedział, Ŝe powstanie parking, Ŝe będą drogi dojazdowe, a dzisiaj rezygnuje się z tego zadania 

na rzecz urządzenia strefy zielonej czy placu zabaw. Piękne dojazdy robione są do marketów, 

buduje się ronda - robimy dla marketów, dla obcego kapitału, a nasz kapitał niestety będzie odcięty 

nie będzie mógł nawet na chleb zarobić, jaką drogę my obieramy – pyta radny Duda.  

Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski stwierdził, Ŝe przykro jest odpowiadać na 

nieprawdziwe zarzuty, ale widocznie taka jest polityka opozycji i osób, które do końca nie 

zapoznały się z programem LPR. Nie jest tak jak przedstawiają sytuację radny Duda i radna 

Włodarczyk. Nieznajomość programu doprowadza do tego, Ŝe radni dają się omotać.  
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Pan Burmistrz dodał, Ŝe dzięki ostatnim zmianom wprowadzonym w zakresie projektów, złoŜone 

wnioski o ich dofinansowanie nie zostały odrzucone  na etapie oceny formalnej. W przypadku 

projektu, którego jednym z zadań była budowa parkingu na ul. zofii Stryjeńskiej musieliśmy 

zmienić jego zakres i zrezygnować z budowy parkingu na rzecz strefy rekreacji zielonej z powodu 

opóźnień w przyjęciu nowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dopuszczającego w tym 

miejscu budowę parkingu. Teren ten mógł zostać zrewitalizowany zgodnie z obowiązującym 

planem- moŜna tam utworzyć strefę zieloną. Nie ma jednak przeciwwskazań do postoju pojazdów 

w tym miejscu. W projekcie obejmującym swym zakresem Kanał Młynówki zrezygnowano z ujęcia 

w kosztach renowacji Arkad oraz muru oporowego ze względu na konieczność zmniejszenia 

wydatków. Renowacja Arkad została wykonana ze środków własnych gminy. 

Radny Pan Zdzisław Duda stwierdził, Ŝe ma prawo być zaniepokojony, jest radnym i wolno mu 

zadawać róŜne pytania.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła uwagę, Ŝe projekt uchwały został podpisany przez 

wszystkie kompetentne osoby, pan burmistrz zarzucił radnej destrukcje więc musi wyartykułować 

to co zostało napisane i jest to potwierdzone podpisami Burmistrza Miasta Kłodzka, sekretarza oraz 

pracownika ds. rewitalizacji: 

Zmiana zakresu projektu  pn. „Poprawa dostępności komunikacyjnej Wyspy Piasek  

w Kłodzku”- zmiana zadania budowa parkingu zmienionego na utworzenie strefy rekreacji zielonej 

wynika z przedłuŜającego się terminu uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego obejmującego teren realizacji projektu, który dopuszcza budowę parkingu przy ul. 

Zofii Stryjeńskiej, zadanie to nie jest natomiast zgodne z obowiązującym planem. Wprowadzona 

zmiana jest zgodna z dopuszczalnym zakresem projektów w ramach działania 9.1 Odnowa 

zdegradowanych obszarów miejskich w miastach powyŜej 10 000 mieszkańców -  budowa, remont i 

modernizacja drobnej infrastruktury przestrzeni publicznej (np. zieleń miejska, place zabaw) czyli 

Panie Burmistrzu nie ma miejsc do parkowania stwierdza Pani C. Włodarczyk cytując dalej 

uzasadnienie do projektu uchwały: 

Zmiana zakresu projektu pn. „Poprawa atrakcyjności turystycznej Kanału Młynówki oraz 

otaczającego go terenu w Kłodzku”:  powoduje wycofanie z realizacji zadania modernizacja Arkad 

nad Kanałem Młynówki- zadanie to zostało zrealizowane ze środków własnych gminy w III kwartale 

2009 r. i nie zostało ujęte w Programie Funkcjonalno-UŜytkowym, wycofanie z realizacji zadania  

renowacja muru oporowego- ze względu na wysokie koszty realizacji przedmiotowego zadania, 

wycofanie z realizacji zadania budowa kładki nad kanałem- z opracowanego Programu 

Funkcjonalno- UŜytkowego wynika, iŜ budowa dodatkowej kładki nad kanałem nie jest konieczna 

natomiast podraŜa koszty projektu. Zmiana terminów realizacji projektów wynika z dostosowania 

terminów ich realizacji do moŜliwości zabezpieczenia wkładu własnego w budŜecie Gminy Miejskiej 

Kłodzko.  

Radny Pan Zdzisław Duda prosi o zaprotokołowanie takiego stwierdzenia Pana Burmistrza 

które uspokoi radnego, Ŝe powstanie w tym miejscu około 300 miejsc parkingowych i jest skłonny 

zagłosować za tą uchwałą. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski stwierdził, Ŝe odpowiedź była w tym co 

przeczytała Pani radna Włodarczyk. Ponadto nie da Panu takiego przyrzeczenia bo parking tam nie 

powstanie – powstaną tam miejsca postojowe.  

Radny Z. Duda nie będzie się kłócił o stwierdzenia  - niech to będzie 380 miejsc postojowych. 
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Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz zamknął dyskusję po czym poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 456a. 

Głosowanie: za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/447/2009 (zał. nr 15). 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, druk nr 458 (zał. nr 16). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 458. 

Głosowanie: za - 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/448/2009 (zał. nr 17). 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

druk nr 459 (zał. nr 18). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 459. 

Głosowanie: za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

(Nie głosował radny L. Michalski i radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/449/2009 (zał. nr 19). 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej, druk nr 460 (zał. nr 20). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu kłodzkich kupców zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza  

o zweryfikowanie jaki jest status prawnych tzw. „budek hazardowych”.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 460. 

Głosowanie: za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował radny L. Michalski i radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/450/2009 (zał. nr 21). 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów, druk nr 461 (zał. nr 22). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował, iŜ powyŜsza uchwała jest ostatnią okołobudŜetową. W ubiegłych latach 

do tych uchwał była zaliczana uchwała o podatku rolnym, od paru lat uchwałę tą podejmuje się 

tylko w przypadku jeŜeli rada zmienia podstawę prawną czyli wysokość ceny Ŝyta słuŜącą do 
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naliczenia podatku rolnego. PoniewaŜ na przyszły rok gusowska cena Ŝyta jest prawie o połowę 

niŜsza niŜ w tym roku, wniosek komisji jest taki, aby nie podejmować uchwały i zachować podatek 

rolny na poziomie wynikającym z ceny Ŝyta podanej przez Prezesa GUS. 

Projekt uchwały przedłoŜony na druku nr 461 został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję 

BudŜetu. 

Radni Pan Tomasz śabski, Celina Włodarczyk i Adam Kwas podjęli dyskusję w temacie poboru 

opłaty za posiadanie psa, czy jest ona konieczna skoro wpływy do urzędu z tego tytułu są 

niewielkie. Pan Burmistrz Urbanowski wyjaśnił, iŜ planuje się realną kwotę do wykonania z tego 

tytułu i jest ona zrealizowana. Natomiast to Państwo radni decydują o wielkości opłaty i czy ją  

w ogóle pobierać. 

Pan Przewodniczący postanowił o poddaniu pod głosowanie przedłoŜonego projektu uchwały  

w sprawie opłaty od posiadania psów, druk nr 461. 

Głosowanie: za - 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

(Nie głosowali  radni L. Michalski, J. Kocoń i radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/451/2009 (zał. nr 23). 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 

2009 rok, druk nr 462 (zał. nr 24). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 462. 

Głosowanie: za - 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

(Nie głosowali  radni L. Michalski, J. Kocoń i radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/452/2009 (zał. nr 25). 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Kłodzka, druk nr 

463 (zał. nr 26). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 463. 

Głosowanie: za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni L. Michalski, J. Kocoń i radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/453/2009 (zał. nr 27). 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie na okres 10 lat  

w drodze bezprzetargowej części nieruchomości ozn. w ewidencji gruntów nr 6, AM-

12, obręb Zagórze o pow. 1119m2, druk nr 464 (zał. nr 28). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 464. 

Głosowanie: za - 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosowali  radni L. Michalski, J. Kocoń i radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/454/2009 (zał. nr 29). 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 

466 (zał. nr 30). 

Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz 

Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Zygmunt śerkowski poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyŜszego projektu 

uchwały. Członkowie Komisji są zdania, Ŝe ceny dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków 

powinny być przez społeczeństwo zaakceptowane, bowiem jakość wody i standardy obsługi są 

niezawodne. 

Radny Pan Adam Kwas zapytał o ile procent wzrośnie cena wody i jakie jest faktyczne 

uzasadnienie podwyŜki, której w przyszłości moŜna byłoby uniknąć. Pan radny pyta teŜ czy prawdą 

jest,  Ŝe w spółce „Wodociągi Kłodzkie” ostatnimi czasy został zatrudniony były członek Zarządu 

Powiatu Pan Marek Szpak, prosi równieŜ o wyjaśnienie  kto powinien zapłacić za wodę, za którą nie 

płacą mieszkańcy zalęgający z opłatami.  

Pani Bogusława Sołtysik – główna księgowa spółki „Wodociągi Kłodzkie” wyjaśniła, Ŝe zgodnie  

z przepisami taryfy obowiązują rok w Kłodzku pokrywa się to z rokiem kalendarzowym. PodwyŜki 

są nieuniknione, bowiem nie omijają one spółki, głównym punktem jest energia, paliwo czy 

podatki. Największą kosztową pozycją zwyŜkową jest energia elektryczna. Od zeszłego roku rynek 

energetyczny dla przedsiębiorstw jest uwolniony. W tym roku odnotowano 5-krtone podwyŜki 

energii. Skala podwyŜek w I grupie: woda ze ściekami za 1m3 jest to wzrost o 46 groszy (est to 

łączna kwota z VAT). Opłata abonamentowa wzrasta o 33 grosze brutto.  

Są naleŜności nieściągalne, które w  2009 roku były znacznie wyŜsze od roku 2008. Pojawiają się 

one równieŜ w cenie wody, tak więc w określonej części ponosimy koszty za te osoby, które nie są 

w stanie zapłacić za dostarczoną wodę i doprowadzone ścieki, ale są to osoby biedne, którym 

pomaga opieka społeczna. 

Odnosząc się do zatrudnienia Pani Sołtysik wyjaśniła, iŜ zajmuje się tym Pan Prezes, nie mniej 

jednak fundusz płac nie jest przekraczalny i jeśli są zatrudnienia to odbywają się w ramach tego 

funduszu.  

Na tym zakończono dyskusję w punkcie 20. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 466. 

Głosowanie: za - 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
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(Nie głosowali  radni L. Michalski, radna Z. Górska). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/455/2009 (zał. nr 31). 
 
Przerwa w obradach od godz. 1320 do godz. 1350. 

 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projekty uchwał 

dotyczące zmian w składach osobowych komisji stałych rady miejskiej, bowiem z takim wnioskiem 

zwrócili się radni Adam Kwas i Grzegorz Wnuk.  

Tak więc zaproponował wprowadzenie w punkcie 24 porządku obrad Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 470, i w punkcie 

25 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki 

Gospodarczej Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 471.  

Za wprowadzeniem zmian w porządku obrad głosowało 13 radnych, głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było.  

Głosowanie całego porządku obrad z wprowadzonymi poprawkami: za – 13, przeciw – 

0,wstrzymało się - 0.  

(Nie głosowali radni: J.Kobak, D.Kołt, T.Ludwin, G.Muskała, J.Kocoń, L.Michalski, Z.Górska,  
Z. Kasprzyk - Wojciechowska). 

 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zakładu Administracji 

Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko Spółka z o.o., druk nr 467 (zał. nr 

32). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Ferenc poinformował, iŜ  po zbadaniu sprawy 

Komisja Rewizyjna skargę Pana Kazimierza Szewczyka na działalność ZAMG GM Kłodzko uznała za 

bezzasadną przedkładając stosowny projekt uchwały.  

W powyŜszej sprawie wywiązała się dyskusja wśród radnych, którzy zwrócili uwagę na fakt, iŜ Pan 

Kazimierz Szewczyk ma bardzo trudną sytuację Ŝyciową, a otrzymywane dochody nie pokrywają 

jego podstawowych wydatków. 

Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski poinformował, iŜ Pan Burmistrz ponownie powróci do 

rozpatrzenia kwestii umorzenia zaległości czynszowych Pana Szewczyka, prosi tylko aby radni 

pomogli Panu Szewczykowi zredagować odpowiednie pismo. Ponadto Pan Burmistrz rozwiał obawy, 

Ŝe Pan Szewczyk znajdzie się na bruku – takie osoby absolutnie nie są eksmitowane. 

Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 467. 

Głosowanie: za - 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 7. 

(Nie głosował  radny  L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/456/2009 (zał. nr 33). 
 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Kłodzka, druk nr 468 (zał. nr 34). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Ferenc poinformował, Ŝe Komisja otrzymała  

skargę, Pani Janiny Prorok najemcy  lokalu  przy ulicy Lutyckiej  11/3  w Kłodzku,  przekazaną  

przez  Wojewodę Dolnośląskiego pismem  Nr  III. ASz/  0550/427/09 z dnia 05.10.2009r. 
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W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego i  analizy akt sprawy   Komisja  

Rewizyjna  ustaliła, Ŝe wycenę przedmiotowego lokalu sporządził rzeczoznawca majątkowy przez 

operat szacunkowy  określając wartość  rynkową lokalu mieszkalnego nr 3  w budynku przy  ul. 

Lutyckiej 11 w Kłodzku, którego właścicielem  jest   Gmina Kłodzko. 

Podstawę  materialno - prawną do sporządzenia wyceny  nieruchomości  stanowi  Ustawa z dnia 

23.04.1964r. Kodeks Cywilny /Dz. U. Nr 16, poz. 93 z późn. zm./, Ustawa z dnia 21.08.1997r o 

gospodarce nieruchomościami  /tekst jednolity Dz. U. Nr 261, poz. 2603 z 2004r. z późn..zm./ 

Ustawa z dn.24.06.1994 o własności  lokali /tekst jednolity Dz. U. Nr 80, poz. 903 z  2000r./ 

Rozporządzenie  Rady  Ministrów  z dnia 21.09.2004r w sprawie wyceny nieruchomości  

i  sporządzania operatu szacunkowego /Dz. U. Nr 207, poz. 2109 z 22 września 2004r. z późn. 

zm./ oraz  Powszechne Krajowe Zasady Wyceny. Uchwała Rady Miejskiej w Kłodzku w sprawie 

zasad gospodarowania nieruchomościami  określa zasady sprzedaŜy,  a nie wyceny  nieruchomości. 

Rada Miejska nie ma kompetencji, aby negować wycenę lokalu mieszkalnego  sporządzoną przez 

rzeczoznawcę  majątkowego, z  powyŜszych względów  skargę  uznano za bezzasadną 

przedkładając stosowny projekt uchwały. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 468. 

Głosowanie: za - 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

(Nie głosował  radny  L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/457/2009 (zał. nr 35). 
 

23. Podjęcie uchwały sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Kłodzka, druk nr 469 (zał.  nr 36). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Ferenc wyjaśnił, Ŝe Komisja otrzymała w dniu 

28.09.2009r. ponowienie skargi Pana Jerzego Pomachaczi z powodu nie wydania przez Urząd 

Miejski w Kłodzku decyzji administracyjnej odnośnie wszczętej 3 kwietnia 2009 r. sprawy ze 

względu na uciąŜliwość elektrowni  wodnej /eksploatowanej przez  Pana Jerzego Pomachaczi/ na 

kanale Młynówki przy ul. Daszyńskiego 18 w Kłodzku. 

Komisja Rewizyjna podtrzymuje wyjaśnienie, jakie Państwo Pomachaczi otrzymali m.in. w trakcie 

sesji Rady Miejskiej w Kłodzku w br., Ŝe postępowanie w podmiotowej sprawie zostało zakończone 

przez Burmistrza Kłodzka w wyniku przekazania sprawy uciąŜliwości związanych z elektrownią  

wodną, zgodnie z właściwością do rozpatrzenia przez Starostwo Kłodzkie. 

Pan Jerzy Pomachaczi będąc osobą fizyczną prowadzącą działalność gospodarczą w związku  

z prowadzeniem elektrowni wodnej oddziaływającej na środowisko traktowany jest jako 

przedsiębiorca i organem właściwym do wydania decyzji rozstrzygającej w omawianej sprawie 

pozostaje Urząd Starosty Kłodzkiego z  powyŜszych względów Komisja Rewizyjna uznała skargę za 

bezzasadną przedkładając stosowny projekt uchwały. 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 

przedłoŜonego na druku nr 469. 

Głosowanie: za - 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 8. 

(Nie głosował  radny  L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/458/2009 (zał. nr 37). 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Kłodzku, druk nr 470 (zał. nr 38). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał treść projektu uchwały: 

Na podstawie  art. 18a ust. 2  ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (jednolity 

tekst: Dz. U. z 2001r. Nr 142, poz. 1591, z późniejszymi zmianami) oraz § 61 ust. 2 Statutu Gminy 

Miasta Kłodzka (Dz. Urz. Województwa Dolnośląskiego z dn. 23.12.2008r. Nr 326, poz. 4316) Rada 

Miejska w Kłodzku uchwala: 

§ 1 

 Odwołuje się ze składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Kłodzku radnych: Pana Adama Kwasa i Pana Grzegorza Wnuka. 
 

§ 2 

 Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia. 
 

Uzasadnienie: 

Pan Adam Kwas oraz Pan Grzegorz Wnuk  radni Rady Miejskiej w Kłodzku złoŜyli w dniu 26 

listopada 2009r. pisemną rezygnację z pracy w  Komisji Rewizyjnej. W związku z powyŜszym 

zachodzi konieczność podjęcia stosownej uchwały. 

 

Radny Pan Adam Kwas wyjaśnił, iŜ mimo rezygnacji z prac w Komisji reprezentatywność Klubu 

Radnych PO RP i NiezaleŜni jest zachowana, ze względu na ustalenia wewnątrzklubowe i sytuację 

budŜetową uznano, iŜ panowie radni będą bardziej przydatni w pracach komisji BudŜetu, stąd teŜ 

ich akces. 

Pan Adam Kwas podziękował za wspólną pracę w Komisji Rewizyjnej Ŝycząc dalszej wzajemnej 

owocnej współpracy.  

Radny Pan Stanisław Ferenc podziękował Panom radnym za pracę w Komisji Rewizyjnej, będzie 

brakowało cennych uwag i podpowiedzi na jakie moŜna było liczyć ze strony Panów radnych.  

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał 

pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 470. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/459/2009 (zał. nr 39). 
 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji BudŜetu, Finansów  

i Polityki Gospodarczej Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 471 (zał. nr 40). 

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał treść projektu uchwały: 

Na podstawie  art. 21 ust. 1  ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (jednolity 

tekst: Dz. U. z 2001r. Nr 142, poz. 1591, z późniejszymi zmianami) oraz § 91 ust. 1 i 3 Statutu 

Gminy Miasta Kłodzka (Dz. Urz. Województwa Dolnośląskiego z dn. 23.12.2008r. Nr 326, poz. 

4316) Rada Miejska w Kłodzku uchwala: 

§ 1 

 Powołuje się do składu osobowego Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej 
Rady Miejskiej w Kłodzku radnych: Pana Adama Kwasa i Pana Grzegorza Wnuka. 
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§ 2 

 Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem podjęcia. 
 
 
Uzasadnienie 

 Pan Adam Kwas oraz Pan Grzegorz Wnuk  radni Rady Miejskiej w Kłodzku złoŜyli w dniu 26 

listopada 2009r. pisemną prośbę o powołanie ich do składu Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki 

Gospodarczej. W związku z powyŜszym zachodzi konieczność podjęcia stosownej uchwały. 

Uwag nie wniesiono, zatem Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały przedłoŜonego na druku nr 471. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

(Nie głosował  radny  L. Michalski). 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XLIV/460/2009 (zał. nr 41). 
 

Przerwa w obradach od godz. 1440 do godz. 1450. 

 

26. Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz odczytał interpelacje radnych: Tomasza śabskiego  

i Zdzisława Dudy, które wpłynęły do Przewodniczącego Rady od ostatniej sesji. PowyŜsze 

interpelacje zostały przekazane do Burmistrza Miasta w celu udzielenia odpowiedzi.  

Interpelacje radnych znajdują się do wglądu biurze Rady Miejskiej.  

Radna Pani Teresa Ludwin zapytała o to, czyj jest teren przed szpitalem miejskim, bowiem 

mieszkańcy proszą o zamontowanie ławki w tym obszarze. 

Pani radna pyta równieŜ o uprawnienia StraŜy Miejskiej, która niejednokrotnie jest bezsilna, jako 

przykład podała interwencję w sprawie zastawienia przez kierowcę bramy wyjazdowej z posesji, 

StraŜ Miejska mogła ukarać tylko mandatem.  

Pani Ludwin prosi o pomoc dla Związku Emerytów i Rencistów w postaci remontu pomieszczenia 

przy ul. Grottgera  i zwolnienie ich z czynszu lub ogrzewania.  

Od stycznia 2010 zaczyna swoją działalność Sudecki Sejmik Osób Niepełnosprawnych – Pani radna 

prosi o pomoc w znalezieniu lokalu i osoby niepełnosprawnej, która prowadziłaby biuro.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski zobowiązał się sprawdzić czyj jest teren przed 

szpitalem, natomiast pozostałe pytania prosi, aby przedłoŜyć na piśmie wówczas Pan Burmistrz 

ustosunkuje się do nich. 

Uzupełnił równieŜ odpowiedź na pytanie radnego Pana Adama Kwasa zadane podczas ubiegłej sesji 

dot. realizacji dochodów i wydatków budŜetu gminy w 2009 roku; 

I tak: dochody łącznie na dzień 31 października 2009r. wykonano 66% planowane było 81 476 907 

zł wykonano 53 717,940 zł  

Udział w dochodach od osób fizycznych – wykonano 72%.  

Udział w podatku w dochodach od osób prawnych – wykonano 92% 

Wydatki wykonano w granicach 59% z tego względu, aby zmniejszyć deficyt automatycznie 

zmniejszamy wydatki. 

Deficyt planowany była 19 774 741 zł, na dzień 31.10.2009r. jest 6 mln 154 tys. zł co stanowi 31% 

deficytu. Przychody wykonano w 46%. Kredyty wykonano w 22%. 
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Planowany kredyt na rok 2010 – 23 919 327 zł wykonano do 31.10.2009r. 5,5 mln. zł.  Rozchody 

wykonano w 75%. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała czy planowany kredyt podejmiemy do końca roku,  

a środki które zostaną przejdą jako niewygasające na rok następny. 

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ kredyt podejmiemy wówczas kiedy 

nastąpi płatność danego zadania - nie wcześniej.  

Radny Pan Grzegorz Wnuk ponownie zapytał kiedy zostanie zrealizowana  droga dojazdową do ul. 

Boh. Getta 25  oraz  do garaŜy. Pan radny zapytał czy miasto moŜe się porozumieć z PSS Społem 

właścicielem drogi przy ul. Wojciecha 30, czy moŜe ją przejąć  i wyremontować ku zadowoleniu 

mieszkańców ul. Wojciecha.  

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o realizację wniosku Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki dotyczącego natychmiastowej interwencji w sprawie noclegowni, 

gdzie jest grzyb i wilgoć. Komisja wnioskowała o osuszacz i wpisanie remontu noclegowni do 

budŜetu 2010r. (takiego zapisu Pani radna nie znalazła w projekcie budŜetu na przyszły rok). 

Pani C. Włodarczyk zapytała równieŜ o realizację uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku podjętej  

w dniu 24 września 2009 r. w sprawie wpisania praw i roszczeń nabytych przez Irenę Lechnio  

i Alinę Przewłocką aktem notarialnym z dnia 06 lutego 1998r. Nr Rep.A.954/98 do księgi wieczystej 

prowadzonej dla ww. nieruchomości. Zainteresowani będąc w ratuszu nie uzyskali wiąŜącej  

i satysfakcjonującej ich odpowiedzi.  

Zastępca Burmistrza Pan H. Urbanowski odpowiadając na zadane pytania wyjaśnił, iŜ remont 

drogi dojazdowej do ulicy Boh. Getta będzie realizowany w przyszłym tygodniu, natomiast plac 

zostanie wysypany tłuczniem. W kwestii ul. Wojciecha Pan Burmistrz rozmawiał z Prezesem PSS 

Społem, który obiecał utwardzić drogę kruszywem.  

W sprawie remontu noclegowni Pan burmistrz Urbanowski wyjaśnił, iŜ tegoroczny budŜet nie 

przewiduje remontu budynku, natomiast osuszacz pozyska się z OPS. Budynek był częściowo 

zawilgocony kiedy był nieogrzewany,  teraz w sezonie grzewczym sytuacja wygląda lepiej. Aby 

wyremontować ten obiekt naleŜałoby pozyskać środki przewidziane na inne zadanie.  

W sprawie uchwały dot. P.Lechnio  Pan Burmistrz zwrócił się z prośbą o wykładnię prawną do biura 

prawnego oraz do nadzoru Wojewody, nie jest wiadomo Panu Urbanowskiemu jaka jest ta opinia. 

Informację przekaŜe osobiście Pan Burmistrz B.Szpytma po powrocie ze zwolnienia lekarskiego.  

Radny Pan Stanisław Ferenc poruszył problem parkowania w Kłodzku i poddał pod rozwagę 

wprowadzenie w pewnych odcinkach i ulicach miasta płatnego parkowania (np. ul. Wolności), co 

zmobilizowałoby kierowców do rozsądnego korzystania z parkingów i miejsc postojowych. 

Zastępca burmistrza Pan H. Urbanowski wyjaśnił, iŜ strefa płatnego parkowania musi być zgodna 

z planem zagospodarowania przestrzennego, ponadto naleŜałoby podjąć uchwałę wprowadzającą 

strefę płatnego parkowania na terenie miasta Kłodzka – taka uchwała była juŜ podjęta jednak nie 

przyniosła oczekiwanych skutków, miasto dokładało do SPP, stąd przedmiotową uchwałę uchylono. 

Radna Pani Zdzisława Górska zapytała o ul. Objazdową (równoległa do tyłu PKS) – czyją jest 

własnością i do kogo naleŜy wnioskować o jej remont. 

Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu mieszkańców starających się przydział mieszkań do remontu 

we własnym zakresie  poprosił o spowodowanie, aby odmowne decyzje dot. przydziału danego 

lokalu nie były tak lakoniczne tylko wyjaśniały zainteresowanemu dlaczego nie przydzielono 

mieszkania, o które wnioskował. 
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Radny Pan Tomasz śabski zapytał czy przystąpiono juŜ do opracowania program wsparcia dla 

lokalnych przedsiębiorców. Poprosił równieŜ o zorganizowanie spotkania z przedstawicielami 

wykonawcy inwestycji budowy krytego basenu ewentualnie z kierownikami odpowiedzialnych 

wydziałów urzędu miasta w celu wyjaśnienia wszystkich wątpliwości i udzielenia odpowiedzi na 

pytania dot. realizacji tej inwestycji. Kolejne pytania dot. wykonania dojść do placu zabaw przy ul. 

Rodzinnej – czy będą realizowane oraz  kiedy zostanie załatana dziura na skrzyŜowaniu ulic 

Harcerzy i Boh. Getta.  

Odnosząc się do zadanych pytań Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, Ŝe droga 

o którą pytała radna Pani Zdzisław Górska jest własnością Spółdzielni Mieszkaniowej, Pan Prezes 

zobowiązał się dokonać podziału geodezyjnego tej drogi. Gmina Miejska przejęłaby drogę jednak po 

uporządkowaniu spraw związanych z uwłaszczeniem i jej przebiegiem.   

W odpowiedzi na pytania radnego Pana T. śabskiego Pan burmistrz H. Urbanowski wyjaśnił, iŜ nie 

rozwaŜano jeszcze programu wsparcia dla lokalnych przedsiębiorców, natomiast w kwestii pytań 

dot. realizacji inwestycji budowy krytego basenu na wszelkie wątpliwości sam jest w stanie udzielić 

wszelkich wyjaśnień, bowiem  jest odpowiedzialny za realizację tej inwestycji. Dojście do placu 

zabaw przy ul. Rodzinnej zostanie wykonane w momencie posiadania niezbędnych środków 

finansowych natomiast załatanie dziury na skrzyŜowaniu ulic Harcerzy i Boh. Getta leŜy w gestii 

właściciela drogi czyli starostwa powiatowego. 

Radna Pani Jolanta Kobak poruszyła problem ulicy Korfantego, która jest ulicą bardzo 

niebezpieczną, gdzie często dochodzi do kolizji  – Pani radna sugeruje zamontowanie fotoradaru lub 

spowalniacza w tym rejonie.  

Radny Pan Janusz Kocoń poinformował, iŜ zajmował się problemem ulicy Korfantego,  po 

rozmowie z fachowcami i osobami odpowiedzialnymi za ten teren okazało się, Ŝe zamontowanie 

spowalniaczy jest niemoŜliwe natomiast sygnalizacja świetlna jest bardzo kosztowna. 

Radna Pani Jolanta Kobak proponuje zatem zamontowanie tam fotoradaru. Radny Pan Adam 

Kwas potwierdził taką konieczność i wesprze koleŜankę radną w tej inicjatywie. 

Radny Pan Grzegorz Wnuk zapytał czy jest moŜliwość, aby fotoradary znajdujące się na terenie 

miasta obsługiwała straŜ miejska.  

Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iŜ Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

wnioskowała o zamieszczenia tablic przy wjazdach do miasta z informacją, Ŝe miasto jest 

monitorowane, ponadto postawienie atrap fotoradarów równieŜ przynosi pozytywne skutki.  

Zastępca Burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ przed sesją odbył spotkanie  

z Dyrektorem Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie bezpieczeństwa na ulicy Korfantego  

w Kłodzku. Zamontowanie spowalniaczy jest niemoŜliwe bowiem jest tam teren pochyły, ponadto 

na drogach krajowych nie moŜna montować spowalniaczy. Pan Dyrektor poinformował, Ŝe na  

ul. Korfantego będą naprawione barierki i chodnik, który został zniszczony wskutek wjazdu na 

teren składu opałowego. Odnośnie fotoradarów obiecano na kraj 300 radarów, moŜe Kłodzko 

otrzyma z tej puli choć jedno urządzenie. Pan burmistrz proponuje, aby zmobilizować naszych 

parlamentarzystów do działań, które poprawię bezpieczeństwo na terenie naszego miasta. 

 

27. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Nie zgłoszono wniosków ani oświadczeń radnych.  
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28. Sprawy róŜne. 

Radna Pani Jolanta Kobak poinformowała o zawiązaniu się Społecznego Komitetu Pomocy 

Ukrainie, zwraca się zatem z prośbą do radnych o wsparcie tej inicjatywy. Odbędzie się równieŜ 

kwesta na kłodzkim rynku, o pomoc i wsparcie Pani radna zwróciła się do kłodzkich aptek, wszelkie 

zgromadzone środki zostaną przekazane potrzebującym na Ukrainie. 

Radny Pan Stanisław Ferenc wypowiedział się w temacie epidemii grypy AH1N1 wyjaśnił, iŜ 

dogłębnych badań nie przeprowadzono, a laboratoria są zamknięte przed pacjentami. ZagroŜenie 

będzie rosło tak więc trzeba zachować podstawowe zasady higieny, aby uchronić się przed 

zakaŜeniem wirusem.  

Przewodniczący Pan Piotr Brzostowicz przekazał radnym następujące informacje: 

- 11 grudnia br. planowana jest wycieczka do miasta partnerskiego Rychnov – prosi zatem  

o zapisywanie się chętnych radnych na wyjazd, 

- do odebrania są kalendarze na rok 2010,  

- sesje w grudniu planowane są w dniu 17 i 30, w dniu 17 grudnia planuje się przyjęcie budŜetu na 

rok 2010 natomiast w dniu 30 grudnia na ostatniej sesji w roku przyjmie się plan pracy Rady na 

rok 2010 oraz Komisji Rewizyjnej. 

Radny Pan Adam Kwas zwrócił się z prośbą do radnych, aby przy planowaniu budŜetu łaskawym 

okiem spojrzano na sport i dofinansowano tę dziedzinę. 

Radna Pani Celina Włodarczyk przypomniała członkom Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, 

Sportu i Turystyki o spotkaniu we wtorek o godz. 1300 w sprawie wniosków do projektu budŜetu na 

rok 2010.  

Pani radna została zobligowana przez kolegów i koleŜanki radne z poprzedniej kadencji, a którzy 

nie są juŜ radnymi do zadania pytania oficjalnego za co  przeprasza koleŜankę Jolę ale musi to 

zrobić. PoniewaŜ chodzą słuchy po naszym mieście, Ŝe lokal w którym nasza koleŜanka ma swoją 

hurtownię został sprzedany na jej rzecz, pani radna pyta czy to prawda, Ŝe hurtownia jest 

prywatną własnością Pani Kobak jeŜeli tak, to kiedy był przetarg na sprzedaŜ tego lokalu.  

Radna Pani Jolanta Kobak wyjaśniła, Ŝe jest radną więc nie moŜe prowadzić działalności na 

mieniu gminy,  hurtowni na Korfantego 13 nie kupiła więc nie jest jej własnością.  

Radna Pani Celina Włodarczyk pytała czy lokal został sprzedany jeŜeli tak, to kiedy odbył się 

przetarg. 

Zastępca burmistrza Pan Henryk Urbanowski wyjaśnił, iŜ odpowiedź Pani radna otrzyma na 

piśmie. 

Radny Pan Zdzisław Duda podziękował Panu Burmistrzowi za to, Ŝe mieszkańcy ulicy Lisiej mogą 

nareszcie jeździć piękną drogą.  

Radna Pani Teresa Ludwin podziękowała Panu kamerzyście za to, Ŝe bardzo solidnie rejestruje 

przebieg sesji, jest jednym z najbardziej pracowitych kamerzystów na terenie miasta Kłodzka, 

który jest na wszystkich istotnych imprezach.  
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29. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Brzostowicz zamknął obrady XLIV sesji Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam obrady XLIV 

sesji Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1630 (1200 – 1630). 
Czas trwania sesji  4  godz.  30 minut. 
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Piotr Brzostowicz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


